
 

Stormgade 2-6 

1470 København K 

Telefon 72 28 24 00 

Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 16. september 2022.  

L 210 - Spørgsmål nr. 30: 

”Ministeren bedes oplyse udviklingen i nettoprisindekset månedsvis for månederne 

januar-september 2022. Ministeren bedes oplyse, om stigningen i nettoprisindekset 

først er gået op for regeringen i august 2022, eller hvad der er årsagen til den meget 

pludselige og meget forcerede proces?” 

Svar: 

Der skal henvises til Danmarks Statistiks nettoprisindeks, som viser den månedsvise 

udvikling: 

https://www.dst.dk/da/Statistik/emner/oekonomi/prisindeks/nettoprisindeks  

Vi bør fra Folketingets side kun gribe ind i lejeboligområdet, når det er strengt nød-

vendigt. Fra regeringens side har vi løbende fulgt udviklingen. I lyset af den høje infla-

tion henover sommeren var det i august regeringens vurdering, at tiden var inde til at 

overveje et indgreb. Jeg indkaldte derfor hurtigst muligt lejelovskredsen til forhandlin-

ger. 

 

Med venlig hilsen 

Christian Rabjerg Madsen 
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